

CSCD 来源期刊
中国高校优秀科技期刊

ISSN 1000-2006
CODEN NLDXBZ

南京林业大学学报

自然科学版

JOURNAL OF NANJING FORESTRY UNIVERSITY
NATURAL SCIENCES EDITION

2017

5

第 41 卷 Vol.41



目 次

专题报道

模拟氮沉降对杨树人工林土壤微生物群落碳源利用类型的影响 马慧君,张雅坤,许文欢,葛之葳,阮宏华(1)

模拟氮沉降对典型阔叶红松林土壤微生物群落特征的影响 宋 蕾,林尤伟,金光泽(7)

喀斯特原生乔木林和次生林土壤氮矿化特征 赵文君,崔迎春,吴 鹏,刘延惠,丁访军,侯贻菊,舒德远(13)

原始红松林土壤理化及微生物碳代谢特征对生长季动态的响应 孙 雪,韩冬雪,刘 岩,冯富娟,隋 心(18)

甘肃兴隆山不同演替阶段典型森林群落的凋落物动态 魏 强,凌 雷,柴春山,陶继新,李国林,张广忠,王多锋,戚建莉,薛 睿(27)

研究论文

生态因子对美丽箬竹盆栽苗生物量分配的影响 高贵宾,钟 浩,潘雁红,吴良如,吴志庄,温 星(35)

矢竹地下茎转录组测序及节间生长相关基因表达分析 魏 强,丁雨龙(42)

基于 CA-Markov 模型的喀斯特地区县域生态系统服务价值动态模拟 吕国屏,廖承锐,徐雁南,张 婷,李海东(49)

基于遥感的城市化进程监测方法及其应用 王璟睿,张玲玲,李明诗,沈文娟(57)

基于 RGB-NDVI 图像的桉树人工林区森林覆盖变化年度监测 周 梅,李春干,代华兵(65)

林窗尺度对侧柏人工林植物多样性的短期影响 费 菲,肖文娅,刁娇娇,管云云,关庆伟(72)

基于广义代数差分法的杉木人工林地位指数模型 曹元帅,孙玉军(79)

水热因子对塔里木河下游胡杨年轮指数和植被指数的影响 汪亮亮,叶 茂,高生峰,苟晓霞,徐 俏,张同刚(85)

复合养殖对柑橘林土壤微团聚体分形特征及理化性质的影响 舒正悦,王景燕,龚 伟,吕向楠,闫思宇,蔡 煜,赵昌平(92)

风景名胜区乡村文化景观管理数据库平台建构策略 熊 星,唐晓岚,刘 澜,张坚林,王军围,李传文,徐佳麒(99)

环境温度对活立木内部含水率变化的影响 王玉婷,徐华东,周涵婷,曹延珺,吉 莉(107)

复合型保水剂的制备与性能研究 石燕军,朱丽珺,张金池,李 坤,徐旭昇(114)

海淤建筑废料混合轻质土的配比优化 赵晓晴,赵 尘,张振东,宗钟凌,李明东(121)

秸秆长度对黑土力学特征的影响 林 琳,张程程,王恩姮(128)

皮层对皮-芯结构木塑复合材料性能的影响 黄润州,梅长彤,徐信武,冒海燕, WU Qinglin,戴 翔(135)

沙柳液化产物制备硬质聚氨酯泡沫的研究 周 宇,韩 望,袁大伟,安 珍(141)

增强-染色复合改性杨木的强度和耐光色牢度 王雪玉,吕文华(147)

综合评述

植物病原丝状真菌分泌蛋白及 CAZymes 的研究进展 韩长志,许 僖(152)

风蚀荒漠化地区土壤质量演变研究进展 刘昀东,高广磊,丁国栋,龙爱华,赵媛媛(161)

研究简报

一株黄蓝状菌 (*Talaromyces flavus*) SH16 解磷特性的测定 尹小嫒,谈家金,方爱琴(169)

龙爪槐枝干溃疡病的病原研究 黄 麟,杨济云,李秋成,张 雅,叶建仁(175)

城市道路绿化对行车视线诱导的植物合理种植间距 唐桂兰,游良旺,芦建国(180)

基于遥感数据的常州市热岛效应分析 武文昊,王新杰,黄瑞芬(185)

完全淹水解除后‘中山杉 407’生长及光合特性的恢复 华建峰,韩路弯,王芝权,施 钦,殷云龙(191)

干旱胁迫对油茶花苞生长及产量的影响 丁少净,钟秋平,袁婷婷,曹林青,晏 巢,袁雅琪,张训华,林建萍(197)

《南京林业大学学报 (自然科学版)》第九届编辑委员会 (封二)

《南京林业大学学报 (自然科学版)》征稿简则 (封三)

Contents

Effects of nitrogen deposition on soil microbial community C-source metabolism of poplar plantation	MA Huijun, ZHANG Yakun, XU Wenhuan, GE Zhiwei, RUAN Honghua(1)
Effects of simulated nitrogen deposition on soil microbial biomass carbon and nitrogen in a mixed broadleaf Korean pine forest	SONG Lei, LIN Youwei, JIN Guangze(7)
Characteristics of soil nitrogen mineralization in a Karst primary forest and a secondary forest	ZHAO Wenjun, CUI Yingchun, WU Peng, LIU Yanhui, DING Fangjun, HOU Yiju, SHU Deyuan(13)
Responses of soil physicochemical properties and soil microorganism characteristics regarding carbon metabolism in original Korean pine forest	SUN Xue, HAN Dongxue, LIU Yan, FENG Fujuan, SUI Xin(18)
Litterfall dynamics of typical forest communities at different succession stages in Xinglong Mountain of Gansu Province, China	WEI Qiang, LING Lei, CHAI Chunshan, TAO Jixin, LI Guolin, ZHANG Guangzhong, WANG Duofeng, QI Jianli, XUE Rui(27)
Effects of ecological factors on biomass allocation of <i>Indocalamus decorus</i> pot seedlings	GAO Guibin, ZHONG Hao, PAN Yanhong, WU Liangru, WU Zhizhuang, WEN Xing(35)
Transcriptome sequencing, <i>de novo</i> assembly and expression analysis of several genes related to internode development in <i>Pseudosasa japonica</i>	WEI Qiang, DING Yulong(42)
Dynamic simulation of future ecosystem service value in Puding County, Guizhou Province based on CA-Markov model	LYU Guoping, LIAO Chengrui, XU Yannan, ZHANG Ting, LI Haidong(49)
Monitoring methods and application of urbanization processes based on remote sensing	WANG Jingrui, ZHANG Lingling, LI Mingshi, SHEN Wenjuan(57)
Monitoring annual forest change in <i>Eucalyptus</i> plantation based on RGB-NDVI detection of remote sensing imagery	ZHOU Mei, LI Chungan, DAI Huabing(65)
Short-term influence of forest-gap size on plant diversity in a <i>Platycladus orientalis</i> plantation	FEI Fei, XIAO Wenya, DIAO Jiaojiao, GUAN Yunyun, GUAN Qingwei(72)
Generalized algebraic difference site index model for Chinese fir plantation	CAO Yuanshuai, SUN Yujun(79)
Effects of hydrothermal factors on vegetation index and tree-ring index of <i>Populus euphratica</i> in the lower reaches of the Tarim River	WANG Liangliang, YE Mao, GAO Shengfeng, GOU Xiaoxia, XU Qiao, ZHANG Tonggang(85)
Effects of compound management in citrus orchard on soil micro-aggregate fractal features and soil physical and chemical properties	SHU Zhengyue, WANG Jingyan, GONG Wei, LYU Xiangnan, YAN Siyu, CAI Yu, ZHAO Changping(92)
Construction strategy of rural cultural landscape database management platform in scenic area	XIONG Xing, TANG Xiaolan, LIU Lan, ZHANG Jianlin, WANG Junwei, LI Chuanwen, XU Jiaqi(99)
Effects of environmental temperatures on internal moisture content of standing trees	WANG Yuting, XU Huadong, ZHOU Hanting, CAO Yanjun, JI Li(107)
Synthesis and property of composite super absorbent polymer	SHI Yanjun, ZHU Lijun, ZHANG Jinchi, LI Kun, XU Xusheng(114)
Optimization of mixture proportions of sea silt-construction wastes with lightweight soil	ZHAO Xiaoqing, ZHAO Chen, ZHANG Zhendong, ZONG Zhongling, LI Mingdong(121)
Influences of chopped straw length on mechanical properties of black soil	LIN Lin, ZHANG Chengcheng, WANG Enheng(128)
Effect of shell on core-shell structure wood polymer composite with short glass fiber filled shells via co-extrusion technology	HUANG Runzhou, MEI Changtong, XU Xinwu, MAO Haiyan, WU Qinglin, DAI Xiang(135)
Preparation and property of biomass polyurethane rigid foam by liquefaction products of salix	ZHOU Yu, HAN Wang, YUAN Dawei, AN Zhen(141)
Strengths and light fastness of the strengthening-dyeing modified poplar wood	WANG Xueyu, LYU Wenhua(147)
Advance in functional research of secreted protein and CAZymes in plant pathogenic filamentous fungus	HAN Changzhi, XU Xi(152)
Soil quality in wind erosion desertified regions: a review	LIU Yundong, GAO Guanglei, DING Guodong, LONG Aihua, ZHAO Yuanyuan(161)
The phosphate-solubilizing characteristics of a <i>Talaromyces flavus</i> strain SH16	YIN Xiaoman, TAN Jiajin, FANG Aiqin(169)
Identification of the pathogen causing stem canker on <i>Sophora japonica</i> Linn. var. <i>japonica</i> f. <i>pendula</i> Hort.	HUANG Lin, YANG Jiyun, LI Qiucheng, ZHANG Ya, YE Jianren(175)
The reasonable planting distance of urban road greening induced by driving sight line	TANG Guilan, YOU Liangwang, LU Jianguo(180)
Study on urban heat islands in Changzhou City based on remote sensing data	WU Wenhao, WANG Xinjie, HUANG Ruifen(185)
The growth and photosynthesis characters of <i>Taxodium</i> hybrid 'Zhongshanshan 407' following the de-submergence191	HUA Jianfeng, HAN Luwan, WANG Zhiquan, SHI Qin, YIN Yunlong(191)
Effects of drought stress on <i>Camellia oleifera</i> flower-bud growth and production	DING Shaojing, WANG Qiuping, YUAN Tingting, CAO Linqing, YAN Chao, YUAN Yaqi, ZHANG Xunhua, LIN Jianping(197)